

Newsletter Volume I | Jun 2011



玫瑰崗舊生會

2011 週年大會

暨 城市定向、球類比賽 及 烹飪交流會 活動日

舊生會慈善義工活動



missish Edward Na

Interview with Edward Ng



OSA x Charity Activities



「啟導同行」

會長致詞 Message from President

慈善活動 OSA x Charity Activities

校園訊息 School News

前

舊生會會長

伍宇鍔專

2 週年大會 AGM

3-5

X'mas Dinner@ Home

6

6 啟導同行 Mentorship

7-8 雄師傅+伍宇鍔 專訪

q

9-10

## 舊生會會長致校友詞



致玫瑰崗校友:

能夠成為 2011-2012 年度玫瑰崗舊生會("舊生會")會長,本人深感高興及榮幸。

本人想帶出一個簡單的信息,就是「校友們有必要加強團結」。母校自創辦以來,中學部和小學部的畢業生不下於 2 萬人;而於 1967年成立的舊生會,登記會員還未達 2 千人。舊生會越強大,更能為會員尋求更多的福利。 而更重要的是,校友們可以透過舊生會獲知母校的最新發展與資訊。

未來數年,全港的中學,包括玫瑰崗學校,將會面對適齡學童人口 銳減所帶來的挑戰。 舊生會正從多方面與學校合作,以行動支持 母校;因此,我們更需要大家的支持以提高對學校的支援。 請鼓 勵校友們齊來登記成為舊生會會員(http://www.rhsosa.org)!

當然,我們並沒有忘記一眾身處海外的校友;舊生會將會更積極地 為大家加強與母校之間的聯繫。

玫瑰崗舊生會會長 周允良 敬上

#### **Message from the President**

Dear Rosarians,

It is my pleasure and honour to serve you as the new President of Rosaryhill School Old Students Association ("OSA").

My message is simple: "Need for Greater Unity". The OSA was established in 1967 and our alma mater has nurtured over 20,000 graduates from secondary section and primary section. However, less than 10% of them are our registered members. The larger the OSA, the more we can do to serve the members. And more important, through the OSA we can bring updated development of our alma mater to more alumni.

In the coming few years, secondary schools in Hong Kong, including Rosaryhill School, will be facing the challenge of a sharp decline in child population. The OSA is actively supporting the school, but we also need your support in order to enhance our support to the school. Please encourage fellow alumni to register as members through our website (www.rhsosa.org).

Lastly, we have not forgotten those alumni residing abroad. We shall expand our efforts in reconnecting them to the alma mater via the OSA.

Yours truly,

David Chow (1978) President OSA

## 2011 舊生會週年大會 AGM

**2011** 年度的會員週年大會已於本年 **2** 月 **26** 日舉行, 共有超過一百名校友和師生參加。

2010-11 年度舊生會會長伍宇鍔先生先向會員報告去年本會 所舉辦和參與的各項活動,其後財務總監周允良先生向各會 員報告和解釋本會的財政狀況。 隨後,在各會員一致通過 後,去屆各理事正式卸任。

在過去的五年,伍宇鍔先生一直擔任著舊生會會長並對本會 及母校作出巨大的貢獻;理事會特別致送了一份極具紀念性 的禮品以感謝伍宇鍔先生的付出和領導。



隨後,新一屆理事會選舉正式舉行;由於只得一份參選名單,以下四位人仕在獲得在場會員支持下順利當選:會長-周允良先生;副會長-劉鳳華小姐;司庫-翁嘉升先生;秘書-潘港漪小姐。

新任會長上任後動議撤消 2011 年度之會員費亦獲得出席會員支持而即場通過。



「城市定向」在週年大會前於校外舉行。 是次「城市定向」比賽亦為舊生會與學校合辦之「啟導同行」計劃的活動之一,故各參賽隊伍均由數位學長與學員組成。透過這項活動,我們希望大家能對香港不同的社區有更深的認識,亦希望各學長與學員間能互相合作,加深彼此間的了解,增進友誼。

比賽舉行地點為上環,各參賽隊伍須於指定時間內到不同的檢查站 拍下照片或完成任務,最先完成及取得最高分的隊伍勝出。當天, 各參賽者準時齊集上環中遠大厦,聽過遊戲規則及安全守則後,比 賽隨即開始。各隊由隊長帶領,先仔細看過題目,擬定好路線圖, 然後即拔足向各檢查站進發。沿途各參賽者均十分投入,隊員間充 分發揮合作精神,爭分奪秒務求取得高分數。經過一個半小時的努 力,最後各隊均能於指定時間內返回終點,而冠軍則由伍宇鍔學長 帶領其學員楊揚和周梓浩奪得。

在「城市定向」進行的同時,亦有超過 50 名舊生共六隊籃球隊參加了在校內聖母山對開的籃球場舉行的男子籃球比賽。為隆重其事,本會特意安排學界球證為每場賽事執法。

首輪賽事從上午 10 時開始,四強由每小組的首名與另一小組的次名競逐決賽權。經過連場惡鬥,決賽兩隊皆為同一小組出線的老對手一「九十後」與「巨人」隊。 最終巨人隊繼小組賽後再次取勝,獲得本屆舊生會週年大會籃球比賽冠軍。當日除了男子籃球比賽 Ms Evy Cheung 亦安排了一場由舊生隊對現役校隊的女子籃球友誼賽。 在此,舊生會再次感謝 Mr Ko Kam Tong 和 Ms Evy Cheung 於賽事中的協助。



除了競爭激烈的男子籃球比賽,高中球場亦進行了由前羽毛球校隊領軍陳漢欽老師贊助,名為「陳漢欽盃」的男子雙打及混合雙打羽毛球比賽。 比賽以三盤兩勝淘汰賽制模式進行,每組之勝出隊伍即可晉級次輪比賽。

在男子雙打組別,13對參賽者中除了舊同學組隊外,也有同為舊生的父子兵上陣。 經過兩個多小時的激烈比賽,最後由 Johnny Tang/Stephen Ng, Nelson Ho/Jacky Lee 及 Patrick Wong/Andy Chan 分別獲得冠、亞、季軍。

至於混合雙打組別,5對參賽隊伍亦包括了父女及老師組合。 最後,冠、亞軍分別由 Ryan Chan/Ms Sze 及 Damen Chan/Evy Cheung 獲得。

在各項比賽進行的同時,亦有部份「啟導同行」的學長與學員和一些舊生們選擇在學校的家政室內製作各式各樣的美食,以供各人在週年大會後享用。 另外,本會亦很榮幸邀請到家政科老師 Ms Angelina Ho 作生炒糯米飯的烹飪示範。 在短短兩個多小時內,各組別製作出多款具專業水準的美食。

週年大會過後。大家移師學校飯堂品嚐一桌子精心製作的美食-中式小菜如生炒糯米飯,幾種唔同味道的雞翼,炸煎釀三寶;西式美食如大蝦芒果沙律,蝦多士,香腸卷,焗薯蓉,自製草莓果醬,比薩薄餅及;還有到會美食,真是應有盡有!在場人仕全都讚不絕口呢!

The 2011 AGM was held on 26 February 2011 in the school's Auditorium. Over 100 alumni and teachers attended the AGM.

Mr. Edward Ng, President of 2010/11, gave his report on the activities held by the OSA, and Mr. David Chow, Finance Director of 2010/11, reported on the financial affairs of the OSA. Both reports were unanimously accepted by the members presented at the meeting. Thereafter the Executive Committee of 2010/11 resigned.





Mr. Edward Ng, who led the OSA in the past five years, decided not to run for re-election. During his reign, Edward had contributed so much to the OSA and to the alma mater. The Executive Committee thanked for his service and presented a memorable souvenir to him.

As only one nomination was received, a vote of confidence was conducted. The members unanimously supported the cabinet led by Mr. David Chow. The Executive Committee of 2011/12 was hereby elected and is composed of:

President: Mr. David Chow (1978), Vice President: Ms. Lydia Lau (1986), Treasurer: Mr. Johnnie Yung (1978), Secretary: Ms. Conney Poon (1992).

The newly elected President proposed to waive the annual membership fee for 2011. It was unanimously supported by the members.

City Orienteering is an event of the RHS/RHSOSA Mentorship Program. This event not only offers the opportunity for participants to take a closer look at our local community and its history, but also for mentors and mentees to foster a closer relationship with each other.

The game started right after the players were briefed the game rules and safety guidelines. After reading the tasks assignments and decided for their optimal route, all teams started heading for their checkpoints. The team who finished earliest and scored the highest will be the winner. All along the game, players were very involved, all teams tried their very best to accomplish as many tasks as possible, they also demonstrated a strong spirit of teamwork!

While all teams were able to meet the time requirements, the score became the determining factor! The team who scored the highest is - Edward Ng and his mentees. Congrats to Edward – who is also the winner of last year!



While City Orienteering was taking place in Sheung Wan, over 50 alumni were participating in the basketball competition in our School's basketball courts facing the Fatima Shrine. The games were started at 10 a.m. and the six teams were divided into two groups, each with three teams. The first and second of each group would be qualified to the knock-out stage. The champion of each group would play against the first runner-up of the other group. The winners would then play against each other in the final competition. Each game was divided into four sessions, and each session would last for eight minutes. In order to minimize the variation due to age, scores were adjusted to average out the age of each team. The OSA treated the competition seriously and had hired four professional judges for the matches. The finalists were the "Post 90's" and the "Giants". Repeating the result of the group games, the Giants beat the Post 90's again and won the 2011 OSA Basketball Competition.

In addition to the men's basketball competition, a friendly women's basketball match was played between the alumni and the current school team. The OSA takes this opportunity to thank Mr. Ko Kam Tong and Ms. Evy Cheung in organizing the basketball competition.

At the same time, badminton competitions including men's doubles and mixed doubles were also being held at the Senior Secondary playground. The competitions were named after Mr. Damen Chan as Damen Chan Cup. Mr. Chan retired from teaching in Rosaryhill School in 2009 and had generously sponsored for all the prizes of the competitions. Both competitions were in form of knock-out games, the winner of two sets in each game would be qualified for the next round.

In the men's doubles competition, there were 13 teams, including a pair of father and son (alumni from two generations). After playing for more than two and half hours, the results were as follows:

Champion: Messrs Johnny Tang and Stephen Ng 1st Runners-up: Messrs Nelson Ho and Jacky Lee 2nd Runners-up: Messrs Patrick Wong and Andy Chan

For the mixed doubles competition, there were five teams, including a pair of father and daughter (alumni from two generations) and two pairs of teachers. Mr. Ryan Chan and Ms. Sze were the Champions; and, Mr. Damen Chan and Ms. Evy Cheung were the 1st Runners-up.

While different outdoor activities were taking place, some of the mentors and mentees from the RHS/RHSOSA Mentorship Program and old students were enjoying themselves at the "Cooking Party". After the culinary demonstration of "Fried Glutinous Rice" by the cookery teacher, Ms. Angelina Ho, the participants proceeded to cook their dishes for the "Food Sharing Session".

Subsequent to the AGM, a Food Sharing Session was held in the canteen for food tasting, the dishes were contributed by the participants from the Cooking Party which included fried glutinous rice, different flavors of chicken wings, fried stuffed peppers, mango prawn salad, fried shrimp toast, sausage roll, baked potatoes, home-made strawberry jam, pizzas as well as the food catering arranged by RHSOSA, which were very well received and appreciated by our members.



#### X'mas Dinner @ Home 2010

為迎接普天同慶的聖誕節的來臨,在去年的 12 月 18 日晚上,舊生會在玫瑰崗學校陳智思大禮堂再度舉行 X'mas Dinner @ Home 聖誕晚會,跟一眾舊生、學生及教職員一起歡渡一個既温暖又熱鬧的晚上。當天的晚會在晚上六時半開始,有超過一百人出席。當晚除了自助晚餐、遊戲環節外,今年舊生會特別邀請到多位學校的教職員粉墨登場,與眾同樂,包括: 白易遜神父(Father Perez)、陳漢欽老師 (Mr Damen Chan)、郭健基老師(Mr Jonathan Kwok)、關治邦老師(Mr Robert Kwan) 、方育輝老師(Mr Anson Fong)、鄧鳳儀老師(Ms Grace Tang)、孔志豪老師(Mr Sammy Hung)、葉浩威老師 (Mr Joseph Yip)、蘇芳美老師 (Ms Bonnie So)、薛偉安老師(Mr Matthew Sit)、雄師博(學校修理部主管)、大餅叔(前校車部主管)等等。大家均為他們精彩和攪笑的演出大叫過癮。 此外,本校舊生,著名多棲藝人劉雅麗小姐亦於當晚回到母校獻唱其多首名曲包括「你為了愛情」及「我和春天有個約會」等,其繞樑三日的歌聲令這聖誕晚會添上完美的句號。



To celebrate the birth of Jesus Christ, RHSOSA organized our biennial Christmas party, "X'mas Dinner @ Home", at the Bernard Charnwut Chan School Hall again on 18th December 2010. More than a hundred Rosarians came back to school for the activity and we spent a wonderful night together in Rosaryhill School. Apart from the usual buffet dinner and games, we had the honour to have a number of school teachers, staff and priest performing in a stage drama. All of the participants were amazed and impressed by the humorous and wonderful performance by Fr Perez, Mr Damen Chan, Mr Jonathan Kwok, Mr Robert Kwan, Mr Anson Fong, Mr Grace Tang, Mr Sammy Hung, Mr Joseph Yip, Ms Bonnie So, Mr Matthew Sit and Master Hung. Furthermore, a past student who is currently a multimedia artist, Ms Alice Lau, also attended the activity and she delivered a splendid and entertaining singing performance which was enjoyed by all of the attendees of the event.

# 舊生會 x 慈善活動 Upcoming Charity Activities

舊生會今年除了聯同學校中學部進行賣旗活動外,亦將繼續與麥當勞叔叔之家籌辦活動。2011年下半年度已確認的 慈善義工活動安排包括:

7月 9日: 麥當勞叔叔之家 - 為患病留院的兒童/家人預備膳食

7月16日:麥當勞叔叔之家 - 烹飪示範分享

奏當学成叔 ! <u>Romald McDomald House</u> 之家。 <mark>-</mark> HONG KONG

有關活動細節及報名等詳情參閱活動預告特刊或舊生會網頁<u>http://www.rhsosa.org</u>。

RHSOSA will continue collaborating activities with different charitable organisations throughout the year. Besides series of flags selling, we have also arranged activities with Ronald McDonald House this July, including Lunch Meal Preparation and Cooking Demonstration. Please refer to our published Special Upcoming Activities Issue or RHSOSA's website at <a href="http://www.rhsosa.org">http://www.rhsosa.org</a>.

#### 「啟導同行」



去年 12 月 5 日舉行的遠足活動是 2010 至 2011 年度師友計劃的第一個活動。當天清早, 各學長和學員於銅鑼灣集合,一起登上校巴往大浪灣的起點出發。

儘管當天陽光猛烈,大家仍然無懼上千級的上坡樓梯; 浩浩蕩蕩的往小西灣終點進發, 最後全部人更成功在指定時間內完成路徑, 再移師酒樓飲茶聚餐。各學長和新相識的學弟學妹們均於是日的汗水與笑聲中增進認識。



The first activity for Mentorship Program 2010 to 2011 was kicked off with a group hiking which was held on 5 December 2010. Early in the morning, mentors and mentees gathered at Causeway Bay to take the school bus to Big Wave Bay and started the hiking.

Right at the beginning of the trail, the team was challenged by some good uphill exercise which involved climbing through hundreds of staircases under the fierce sun. Yet, both mentors and mentees were in high spirits and reached the destination in Siu Sai Wan at the designated timing. On the way, both mentors and mentees got a chance to get to know one another more and laughters were heard here and there.

At the end, the activity was completed with a fulfilling 'Yum Cha' lunch in Siu Sai Wan and the restaurant was shone with our RHS happy faces!

# 私の聚會 Work Place Visits / Gatherings

On 12 February 2011, a group of us had a wonderful opportunity visiting TNT's hub at the Hong Kong International Airport. Not only that we had the chance of visiting the restricted areas and got to sit in the cockpit and ride the plane; but we all got inspired and learnt more about TNT's business success! It is already beyond the logistic management industry, we were all impressed with the employees' hearts, teamwork, and effective time management! Hats off to all of them for demonstrating their "can-do" attitude and sacrificing their personal time! Definitely our "curiosities" were fulfilled and the "customer experience" was great.

A big thanks again to Ed, Annie, Harry, Sky and all passionate on-site TNT employees! Rosaryhill School students were so lucky!



7/10

What is common between Inland Revenue Department & Hong Kong Monetary Authority ("HKMA")?

The general answer is both organizations serve the Hong Kong citizens, whereas for our group of mentees, their mentors work in these two organizations.

On 30 April 2011, our mentees had the opportunity to have dinner with Ms. Doris Lee, Assistant Commissioner of Inland Revenue. Apart from an important government official, she is also our alumnus. Doris advised that languages are very important and should not be ignored. We had a good time sharing stories about our school life in RHS and funny things

at the working place.

On 28 May 2011, our mentees visited the HKMA. We started with the Exhibition Centre learning the numerous security features of new bank notes, and the procedures and secrets of making a bank note. Thereafter they attended a guided tour listening interesting stories about the history of Hong Kong's monetary system. Lastly, we had a panoramic view of Hong Kong from the tallest building in Hong Kong Island.

- Tony Wong & David Chow, RHSOSA Mentors

去年 8 月 10 日我和同學們跟 David 師兄參觀了金管局的展覽館。那天我才知道金管局有一層是市民可以前往參觀的展覽館及圖書館,而展館窗外就是維港兩岸景色,拍照取景的好地方! 當日參觀展覽時沒有擁擠,亦沒有內地同胞的踪影;不用與他人鬥快佔據有利位置,可以慢慢的看,慢慢的把所有防偽特徵試玩。 很久未試過在香港看展覽時有這麼舒適的環境 - 沒有爭先恐後,沒有無盡催促。

原來可以先睹為快新銀紙的感覺是好爽! 數月後才從電視新聞中看到新銀紙的介紹,並在時代廣場看到同一個展覽;而我卻早已看過和知道了新銀紙的特徵,不用像其他朋友殷逼到身水身汗的看銀紙展,真的不其然有種優越感! 此次參觀亦加深了我對金管局的了解,包括其職能和政策等,理解到大慨在眾多「鐵飯碗」中,任職於金管局可能是一份較辛苦但亦較具挑戰性的工作。

- Mary Ng, Mentee (2009/10)







Alexander 和 Tamy (圖左一和二) 都是我去年的 Mentees,我們相約在他們完成高考後飯聚。 席間,我先後送了他們禮物,都是不同題才的書籍。 我在此祝他們前程錦繡、夢想成真!

- Freddie Chan, RHSOSA Mentor

#### 專訪 Interview

過去的五年, Edward 一直擔任著舊生會主席。 今年, Edward 雖然不再競逐出任主席 一職, 但是仍然積極的支持所有學校及舊生會的活動。

在本訪問中,Edward 跟我們分享了很多他就讀時及一直以來對玫瑰崗學校的歸屬感。 請即登入以下之網址閱覽專訪原文:

http://rhsosa.org/e-news/rosarians.php?i=28581643





相信每一位就讀過玫瑰崗的校友都知道有座聖母山。 可是你們又是否知道在過往的三十幾載耶穌一直出現在校園的不同角落?

玫瑰崗上的「耶穌」 - 學校庶務部主管 雄師傅專訪請即登入以下之網址閱覽專訪原文:

http://rhsosa.org/e-news/rosarians.php?i=26557255

## 校園訊息 News of Rosaryhill School

為讓本校幼稚園、小學及中學生一展其藝術潛能及學習的成果,同時獲得互相觀摩的機會,玫瑰崗學校於三月十二日舉行了「崗藝薈萃綜藝匯演」。當日一眾同學施展渾身解數,為觀眾帶來多元化的表演,包括中英文獨唱、朗誦、英語話劇、舞蹈表演、樂隊表演、中國功夫及民族舞蹈表演。

匯演當日,幼稚園部、小學部及中學部均有舞蹈表演。幼稚園部及小學部的舞蹈主題分別為「The Sound of Music」及「舞動三字經」,精靈可愛的小朋友跟著音樂節奏擺出各種姿態,帶給全場觀眾一片歡樂。 中學部的同學之舞蹈表演主題為「Back to Teenage」,為觀眾送上他們最擅長的 Jazz 及 Breaking, 據同學透露,原來此舞蹈表演已在外公開演出,因此他們表演前說信心十足,不擔心出錯。至於商科部方面,由於這兒有不少外藉學生,他們來自巴基斯坦、尼泊爾、泰國及印尼等,故他們在表演當天穿上其國籍的民族服,以時裝表演的形式向觀眾介紹其服飾文化,其中一位觀眾表示,「此部份很有新鮮感,讓我認識到各地文化。」

當天匯演還邀得校友劉雅麗和「亞洲電視亞洲星光大道 3 冠軍」的 楊麗珊表演出,前者正在忙於舞台劇綵排,仍抽空趕來表演,為大 家獻唱「我和春天有個約會 | 及「你你你為了愛情 |,她解說:「我



「現在同學幸福得多,大家要珍惜一切呢!」後者則獻唱了「我是一隻小小鳥」,楊麗珊更在台上衷心地感謝學校每一位對她的栽培,並且鼓勵每一位師弟師妹都要努力追求自己的夢想。



The Rosarian Arts Fair was held on 12 March 2011 in the School Hall. The School Hall was completely filled by many students, parents, old students and guests. The students showed their talent on the stage. The programmes included singing performances by winners of singing contest, poem recitals, drama, band sounds, and playing of different musical instruments like the harp. A dance show by students of the dance club and a fashion show were also part of the fair.

The most adorable performances, of course, were by our kindergarten and primary students. The highlight of the fair was the performance by two of our old students, Ms. Alice Lau Nga Lai and Ms. Gretchell Yeung.

香港 2011 國際無伴奏合唱節於本年 3 月 26 日至 4 月 30 日舉行,期間多支來自不同國家的演出單位在本港不同地方演出。在 3 月 29 日(星期二)透過本校中學部音樂科鄭融婷老師的邀請,在當天下午十二時二十分至一時二十分午飯時間,來自美國的演出單位到玫瑰崗學校江樂士神父廣場為學校師生作無伴奏合唱表演。 校內各師生對這能夠單憑聲音作的無伴奏合唱表演感到讚歎不已。

The Hong Kong 2011 International A Cappella Festival was held from 26 March to 30 April and performers from around the globe performed in a series of concerts at this month-long festival. On 29 March, the USA group "Vybration" was invited by Ms Mendy Cheng to perform at Rosaryhill School. The whole school was dazzled by the superb performance.





S6 Visual Arts 學生於當天早上在短時間內完成的畫作!

### 革新

舊生會會訊正在改革中, 歡迎大家提供意見。

同時, 舊生會亦歡迎大家投稿, 抒發對母校的所想所感。

另外, 如果大家希望跟舊生會及其他校友分享你們的近況消息,歡迎電郵至 editorial@rhsosa.org

Editorial Team: Cora Chang | Edward Ng | Patrick Rozario | Ernest Tai | Jennie Wei | editorial@rhsosa.org

Honorary Advisor: Ms. Cathy Lau RHSOSA website: http://www.rhsosa.org